
Ve Zborné došlo v předcho-
zích letech ke stavebnímu boo-
mu, ale na související potřeb-
nou městskou vybavenost 
se pozapomnělo, říká Radek 
Hošek, člen osadního výboru 
ve Zborné. 

Veronika Dawidowicz ז

Jaké to je být členem osadního 
výboru? Je to velká zodpověd-
nost?

Pro mne je to hlavně čest a velký 
závazek vůči spoluobčanům, kteří 
právem spoléhají na to, že problé-
my v obci bude osadní výbor řešit. 
Takže tu práci beru s plnou vážností 
a respektem, jsem si vědom, že je na 
nás, abychom na lidi mysleli, pomá-
hali a něco pro ně dělali. Hned na 
začátku volebního období jsme si 
stanovili investiční priority pro čer-
pání finančních prostředků, podle 
kterých se stále řídíme. Díky sys-
témově správnému nastavení cílů 
se postupně dostavují dlouhodobě 
očekávané výsledky.

Jak často se jako osadní výbor 
scházíte a co řešíte?

Kromě letních prázdnin každý 
měsíc. I v „covidovém“ období jsme 
jednali prostřednictvím videokon-
ferencí, jeden ze sousedů dokon-
ce technicky zajistil, aby se k nám 
mohli připojit i ostatní obyvatelé, a 
online setkání byla tak veřejná.

Báječná nabídka pomoci, která 
mě velmi potěšila. Vyjadřujeme se 
k dokumentům, které přicházejí z 
jihlavského magistrátu, zabýváme 
se připomínkami, s nimiž se na nás 
obyvatelé obracejí, s požadavky a 
náměty pak oslovujeme úředníky a 
městské firmy.

Co se vám ve Zborné nejvíce 

líbí?
Vlastně samotná Zborná, kte-

rá byla díky svému okolí odjakživa 
místem přímo stvořeným pro turis-
tiku, rekreaci a aktivní odpočinek. 
A tak tomu je i dnes, lesy sice poně-
kud prořídly, ale je zde stále krásné 
přírodní prostředí. Zbornou proté-
ká Zlatý potok zařazený do soustavy 
Natura 2000, vedou tudy turistické 
cesty, vrchem Šacberkem prochá-
zí naučná hornická stezka, příjem-
nou zastávkou pro pěší i cyklisty je 
vyhlášený hostinec U Lípy, v zimě je 
v provozu lyžařský areál na Šacber-
ku. V bývalé hájovně je „Dětský les-
ní klub Hájenka“, který slouží také 
dětem z města a okolí. Všechno to 
vlastně souvisí s přírodou.

Co vám dělá radost?
Před několika lety dobré rozhod-

nutí městského zastupitelstva o 
tom, že ve Zborné nebude rozsáhlé 
satelitní sídliště, jehož výstavba by 
zásadně změnila život obce.

Velkou radost mám ze společen-
ského života; obnovila se tradi-
ce zborenského masopustu, nově 
teď společně se sousedy zahajuje-
me advent a rozsvěcujeme vánoč-
ní strom. Společně sázíme stromy, 
zalesňovali jsme kalamitních holiny, 
uklízíme obec v akci „Čistá Zborná“. 
V době pandemie jsme uspořáda-
li Sousedskou sbírku pro jihlavské 
zdravotníky. Skvělá je spolupráce s 
dobrovolnými hasiči při organizo-
vání akcí. Dobře vím, že se na tyhle 
místní srdcaře mohu vždy plně spo-
lehnout.

A naopak – co obyvatele Zborné 
nejvíc trápí? 

Některé – i dlouhodobé – problé-
my se podařilo vyřešit. Po letech 
lichých slibů jsme se konečně 
dočkali nové hasičárny, která bude 

mít kromě svého hlavního poslá-
ní i další široké využití – je to nové 
místo pro sousedská setkávání, letos 
poprvé se zde konaly parlament-
ní volby s fantastickou 87% účas-
tí, začaly se tady dokonce pořádat 
kurzy jógy pro místní ženy a dív-
ky. Magistrát nám doplnil potřeb-
né kontejnery na tříděný odpad a 
dopravní značení. Proběhly nutné 
výspravy příjezdových komunika-
cí po kůrovcové těžbě, je doplněna 
část veřejného osvětlení.

A co je potřeba ještě řešit? 
Netrpělivě čekáme na zahájení 

druhé etapy revitalizace návsi. Také 
nás trápí, že obec má opakované 
problémy s pitnou vodou, veřejný 
vodovod nestačí domácnosti záso-
bovat, stávající vodárenská infra-
struktura je nedostatečná. Ve Zbor-
né došlo v předchozích letech ke 
stavebnímu boomu, ale právě na 
související potřebnou městskou 
vybavenost se bohužel pozapomně-
lo.

A ještě jeden problém souvisí s 
vodou, tentokrát naopak z hroz-
by jejího nadbytku: obavy z mož-
ných záplav mají obyvatelé asi třice-
ti nemovitostí v blízkosti plánované 
výstavby nového rybníka „Havlíček“, 
jejich domy stojí totiž pod jeho hrá-
zí, v budoucí záplavové zóně. Doufá-
me, že zvítězí zdravý rozum a najde 
se racionální řešení, které nepřinese 
žádné bezpečnostní riziko.

Máte nebo chystáte nějaké 
novinky ve vaší části?

Chtěli bychom vyčistit hasičskou 
nádrž s možným využitím letního 
přírodního koupaliště pro obyvate-
le a rekreanty. To je asi ten největší z 
našich plánů. Dále společně se členy 
spolku Za zachování zdravé Zborné 
hledáme optimální řešení k uspořá-

dání veřejné crowdfundingové sbír-
ky k možné obnově rozhledny na 
vrchu Rudný. V kombinaci se stá-
vajícími Lesnovskými mokřady, sítí 
turistických cest a přírodních cyk-
lostezek i s plánovaným hornickým 
skanzenem by rozhledna mohla 
být přínosem pro vyšší návštěvnost 
regionu a celkově přispět k rozvoji 
cestovního ruchu na Vysočině.

Žijí nebo žili ve Zborné nějací 
významní občané?

Ve Zborné nemáme obecní kro-
niku, takže neumíme dohlédnout 
hluboko do její historie. Pokud se 
tu třeba někdo slavný narodil, tak o 
tom bohužel nevíme. Ale myslím, že 
k významným osobnostem Zborné 
patří většina našich současných zbo-
renských spoluobčanů…(smích)

Chtěl byste naším prostřednic-
tvím poslat nějaký vzkaz?

Ano, je to hlavně poděkování rad-
nici za podporu - jmenovitě tajem-
níku Evženu Zámkovi a radnímu 
pro příměstské části Liboru Kuchy-
ňovi (STAN Jihlava); pak samozřej-
mě kolegům v osadním výboru a 
všem občanům obce, kteří se aktiv-
ně zapojují do veřejného života. 
Úplně všem přejeme krásné prožití 
Vánoc a všechno dobré v následují-
cím roce.
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Zajímavosti

-Zborná (německy Waldhof) je měst ז
ská část krajské Jihlavy. Nachází se asi 
pět km na sever od Jihlavy. 

 V roce 2011 zde trvale žilo 212 ז
obyvatel.

 Zborná je vnímána jako „dobrá ז
adresa“. Mimo jiné tu bydlí dva býva-
lí primátoři města nebo řada úspěšných 
podnikatelů. 

městské části ZbornáPředstavujeme

Obec má opakované problémy s vodou

MĚSTSKÁ ČÁST Zborná leží  asi pět kilometrů severně od Jihlavy. Snímek pořídil Milan Vilímek Jihlavský, jehož snímky Jihlavy jsou k zakoupení. 


